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  PROTOKÓŁ Nr 5/2011 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 10 czerwca 2011 roku. 
  

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, 
przy ul. Mickiewicza 46, w godz. 9.00 – 11.30. 

W posiedzeniu wzięli udział wszyscy członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

- OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący  

- NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

- PAC BARBARA – członek Komisji 

- RUTA JAROSŁAW – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- WYSZKOWSKI ANATOLI – Przewodniczący 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 
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4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

5. BARBARA CAR – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Bielsku Podlaskim 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie otworzył WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady 
Gminy. Powitał wszystkich radnych, Wójta Gminy, pracowników Urzędu Gminy 
oraz wszystkich przybyłych na posiedzenie. Odczytał porządek posiedzenia, a 
następnie dalsze prowadzenie posiedzenia powierzył Wiceprzewodniczącemu Rady 
Gminy – PAWŁOWI  ŁOZOWIKOWI. 

1. Zaopiniowanie materiałów na VII Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
15 czerwca 2011 roku, tj.: 

a) Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z 
terenu Gminy Bielsk Podlaski za 2010 rok i I kwartał 2011 roku. 

b) Wniosek w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie. 

c) Wniosek dot. projektu uchwały  w sprawie trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania. 

d) Wniosek w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2010 rok. 

e) Wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2010 rok. 
f) Wniosek w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.  
g) Wniosek w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2011-2018. (wprowadzić do porządku sesji) 
h) Wniosek w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu. 
i) Wniosek w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
j) Wniosek w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność Gminy Bielsk Podlaski. (Piliki, Hołody) 
k) Wniosek dot. projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości. 
l)  Wniosek w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski. (Łoknica – wprowadzić do 
porządku sesji) 

m)  Wniosek w sprawie określenia „Zasad udzielania dotacji celowej na budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Bielsk Podlaski ze 
środków budżetowych Gminy Bielsk Podlaski”. (wprowadzić do porządku 
sesji) 

          2. Sprawy bieżące. 
 
Do pkt 1a)   

 Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z 
terenu Gminy Bielsk Podlaski za 2010 rok i I półrocze 2011 roku, stanowi Załącznik 
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Nr 2 do protokołu. Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i 
Przestrzennej – ANATOLI WYSZKOWSKI poruszył problem szkoleń strażaków z 
drużyn OSP. Stwierdził, że jest ich za mało, jest zapotrzebowanie na szkolenia m.in. z 
zakresu obsługi aparatów tlenowych, czy szkoleń wspólnie z pogotowiem lotniczym. 
Do użytku wchodzi coraz więcej nowoczesnego sprzętu, a strażacy nie są 
przeszkoleni do ich obsługi. Poprosił o zwrócenie na to uwagi. Podkreślił 
jednocześnie, że działalność OSP w Gminie jest na wysokim poziomie. Do 
sprawozdania nie zgłoszono więcej pytań i uwag. 

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA wyjaśniła, że szkolenia organizuje i określa ich 
zakres Państwowa Straż Pożarna. Zadeklarowała, że jeśli jest potrzeba organizowania 
większej ilości szkoleń, to przekaże uwagi radnego Komendantowi Powiatowemu 
PSP.  Podkreśliła, że nigdy nie odmówiła strażakom uczestnictwa w szkoleniach.  

Radny MIECZYSŁAW MATEUSZUK zapytał o możliwość zaopatrzenia strażaków 
w mundury galowe, w których członkowie OSP mogliby prezentować się na 
uroczystościach strażackich. Pani Wójt powiedziała, że od wielu lat mundury galowe 
mają wszyscy członkowie Zarządu Gminnego OSP. Nie było jednak przyjętej zasady 
wyposażania w takie mundury pozostałych członków OSP. Decyzję w tej sprawie 
podejmuje Zarząd Gminny OSP w granicach możliwości budżetowych. W dniu 26 
czerwca br. odbędzie się Zjazd Gminny Związku OSP, na którym odbędą się wybory  
Zarządu, Prezesa oraz Komendanta Gminnego. 

STANISŁAW OLSZEWSKI (Przewodniczący Komisji Rewizyjnej i Komendant 
Gminny OSP) przypomniał, że niedawno było organizowane szkolenie dla strażaków 
– ochotników w Pilikach, na obsługę aparatu tlenowego nie ma szkoleń, natomiast 
można korzystać ze szkoleń w zakresie obsługi piły. 

 Innych pytań i uwag nie zgłoszono.   

Komisje wyraziły pozytywną opinię na temat przedłożonego sprawozdania. 
Uzgodniono, że sprawozdanie zostanie odczytane na sesji. 

Do pkt 1b i 1c) 

 Wniosek Wójta Gminy w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie, 
stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu, natomiast wniosek o rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania – 
Załącznik Nr 4 do protokołu. 

PAWEŁ ŁOZOWIK – Wiceprzewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby 
połączyć oba punkty, bowiem tematy są ściśle ze sobą związane. Wnioski 
przedstawiła BARBARA CAR – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.  
Omówiła obowiązujące w tym zakresie przepisy, zwracając uwagę na obowiązek 
gminy dotyczący powołania zespołu interdyscyplinarnego.  Wymieniła jego zadania, 
skład oraz sposób przyjmowania zgłoszeń. Poinformowała, że będą tworzone grupy 
robocze, które będą pracowały nad konkretnym przypadkiem. Będzie prowadzona 
ścisła współpraca z Policją, oświatą, GOPS-em, a posiedzenia Zespołu będą się 
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odbywały nie rzadziej niż raz na kwartał. 

Radny MIECZYSŁAW MATEUSZUK zapytał, czy zespół będzie sam poszukiwał 
przypadków stosowania przemocy w rodzinie, czy będzie się zajmował przypadkami 
zgłaszanymi ? BARBARA CAR wyjaśniła, że zespół będzie funkcjonował w oparciu 
o zgłoszenia. Poinformowała o procedurze “Niebieskie Karty”.  

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Projekty uchwał w sprawie: 

- przyjęcia i realizacji Gminnego programu Przeciwdzialania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie , 

- trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

zaopiniowano pozytywnie w głosowaniu jawnym. 

Do pkt 1d) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Bielsk Podlaski za 2010 rok, stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Wójt Gminy 
RAISA RAJECKA przypomniała, że sprawozdanie z wykonania budżetu 
przedstawiała szczegółowo na poprzedniej sesji Rady Gminy. Jeśli będzie potrzeba  
na najbliższej sesji uzupełnienia informacji, to ją przedstawi. Radni podczas dyskusji 
pozytywnie ocenili wykonanie budżetu za 2010 rok i nie zgłosili zastrzeżeń. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2010 rok 
zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt. 1e) 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, stanowi 
Załącznik Nr  6 do protokołu. Uzgodniono, że projekt uchwały zostanie odczytany 
na sesji Rady Gminy. W załączeniu znajduje się również uchwała Nr II-00322-11/11 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 12 
maja 2011 roku zawierająca pozytywną opinię o przedłożonym przez Komisję 
Rewizyjną wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za 2010 rok. 
WALENTY GAŁUSZEWSKI wyjasnil procedurę związaną z udzielaniem 
absolutorium. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy radni 
zaopiniowali pozytywnie. 

Do pkt. 1f) 

Wniosek Wójta Gminy z dnia 30 maja 2011 roku o wprowadzenie zmian w 
budżecie gminy na 2011 rok oraz wniosek z dnia 7 czerwca 2011 roku o rozszerzenie 
zaproponowanych zmian, stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Oba wnioski 
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omówiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. Poinformowała m.in., że 
środki finansowe przyznane Gminie w ramach programu RADOSNA SZKOŁA, 
zostały przeniesione z budżetu szkoły w Augustowie do budżetu gminy, ponieważ 
utworzenie szkolnego placu zabaw przy Zespole Szkół jest zadaniem inwestycyjnym. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI zapytał, czy coś się 
dzieje w sprawie budowy boiska (placu zabaw) przy Szkole Podstawowej w Łubinie 
Kościelnym. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że w bieżącym roku 
będzie wykonywana termomodernizacja budynku szkoły w Łubinie i na cel będziemy 
ubiegać się o pieniądze. W dalszej kolejności będzie urządzane boisko przy szkole. 
Radna BARBARA PAC powiedziała, że dobrze byłoby pomyśleć o zorganizowaniu 
parkingu z boku działki przy szkole. Wykonanie pętli dla autobusów szkolnych 
stworzy lepsze warunki przejazdu i poprawi bezpieczeństwo.  

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę na 
pozycje Nr 15, 16 i 17 “załącznika inwestycyjnego”, gdzie są zapisane  inwestycje w 
Proniewiczach, Augustowie i Haćkach. Zauważył, że przebudowa Ośrodka 
Kulturalno-Edukacyjnego w Haćkach jest inwestycją kosztowną (760 tys. złotych), 
należałoby się zastanowić, jak ograniczyć wydatki, może zrezygnować ze zbędnych 
luksusów. Temat wymaga dyskusji i zastanowienia, czy warto tyle pieniędzy 
wykładać w takie instytucje. Przewodniczący zwrócił uwagę na potrzebę 
doprowadzenia do porządku budynków OSP, w tym w Augustowie. Wójt Gminy 
RAISA RAJECKA  poinformowała, że zostanie przedstawiony projekt, będą 
pozyskiwane środki zewnętrzne, a zakres robót będzie uzależniony od możliwości 
finansowych. Na razie przygotowywana jest inwestycja w Augustowie. Wniosek 
został zaakceptowany. Na pytanie radnego ANDRZEJA BOROWSKIEGO, skąd 
wzięła się taka kwota na budynek w Haćkach, Pani Wójt wyjaśniła, że wstępne 
wartości są określane szacunkowo i zostaną doprecyzowane w momencie 
przygotowania kosztorysu inwestorskiego. Budynek świetlicy w Haćkach jest duży, 
stąd taki przewidywany koszt.  Radny MIKOŁAJ CAR zapytał o losy innych, w tym 
niedokończonych świetlic, np. w Knorydach. RAISA RAJECKA  powiedziała, że 
świetlice wiejskie stały się ważnym obiektem w każdej wsi, stąd potrzeba 
wyremontowania wszystkich budynków. Biorąc jednak pod uwagę wielkość środków 
przeznaczonych na ten cel w budżecie (50 tys. zł) – nie da się wszystkich zadowolić. 
Trzeba natomiast dokończyć te, których remont został rozpoczęty, a w dalszej 
kolejności będą rozpoczynane kolejne. Wyraziła nadzieję, że remont świetlicy w 
Knorydach zakończy się w bieżącym roku. 

Radny SŁAWOMIR SIEMIENIUK zapytał, dla kogo będzie droga Ploski – “Ptasia 
Osada” ? Wójt Gminy przypomniała, że w sprawie tej drogi były rozmowy na 
komisjach i spotkaniach. Podczas tworzenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego 
zapadła decyzja, żeby nie zmieniać zapisów, w założeniu było przygotowanie 
dokumentacji. Sytuacja wyklaruje się po jej wykonaniu. Do “Ptasiej Osady” jeździ 
wielu ludzi, a droga jest byle jaka. Zdaniem radnego SŁAWOMIRA SIEMIENIUKA  
można zrobić nawierzchnię żwirową, a nie asfaltową, bo do ośrodka jeździ tylko 
kilka osób z elity. RAISA RAJECKA przypomniała o budowie drogi Ploski-Knorozy,  
powiedziała, że była budowana ze środków gminy oraz tzw. “schetynówki”.  Na 
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ogólny koszt 4 mln złotych – ½ to środki pozyskane. Podkreśliła, że gdyby nie 
dofinansowanie, to za 2 mln złotych środków własnych z pewnością nie udałoby się 
wybudować takiej drogi. Mieszkańcy są zadowoleni, nie było negatywnych opinii. 
Powtórzyła, że gdyby nie dofinansowanie, tej drogi by nie było. Jest to teren torfowy, 
żyją tu bobry, które powodowały, że w drodze robiły się wyrwy stwarzające 
niebezpieczeństwo dla autobusów szkolnych. Podkreśliła, że tą trasą jeździ do szkół 
dużo dzieci, a obowiązkiem Wójta jest dbać o ich bezpieczeństwo. Radny MIKOŁAJ 
NIKOŁAJUK potwierdził, że droga Ploski-Knorozy była nieprzejezdna, podziękował 
Pani Wójt za tę inwestycję. Wracając do uwagi radnego SŁAWOMIRA 
SIEMIENIUKA, Pani Wójt poprosiła o wyjaśnienie co to jest wg radnego “elita” ? 
Radny powiedział, że bardziej należy dbać o rolników. Jeśli jest sugestia obniżenia 
środków na inwestycję w Haćkach, to może trzeba pomyśleć o zmniejszeniu kwoty 
na drogę do “Patsiej Odsady”. Wójt Gminy RAISA RAJECKA  powiedziała, że jak 
będzie projekt w zarysie, to można go będzie przedstawić radnym na posiedzeniu 
Komisji. Radny ANDRZEJ BOROWSKI przypomniał, że o zasadności budowy drogi 
do “Ptasiej Osady” była mowa na jednym z posiedzeń Komisji.  Była wówczas brana 
pod uwagę możliwość wykreślenia drogi do “Ptasiej Osady” na rzecz budowy innych 
bardziej potrzebnych dróg, np. do Skrzypek i Pietrzykowa. Pani Wójt powiedziała, że 
zmiany zawsze można wprowadzić, jak będą wolne środki. Radny ANDRZEJ 
BOROWSKI poprosił o przygotowanie na sesję informacji o tym, jakie projekty są 
aktualnie robione i na jakim są etapie. Pani Wójt powiedziała, że może to uczynić na 
tym posiedzeniu komisji.  Kolejno omówiła  stopień realizacji m.in.: 

- Rozbudowy drogi gminnej Pietrzykowo Wyszki – Pietrzykowo Gołąbki (na 
etapie projektu), 

-  Przebudowy drogi Rajsk – Orzechowicze (oczekiwanie na zgodę na przejazd 
kolejowy), 

- Przebudowy dróg Woronie – Bańki – Woronie (w trakcie realizacji), 

- Budowy drogi Ploski – “Ptasia Osada” (nie realizowana), 

- Przebudowa drogi przy Zespole Szkół w Augustowie (na etapie 
projektowania), 

- Budowa drogi Knorozy-Sobótka (prowadzone rozmowy, uzgadniane zmiany). 

Radny MIKOŁAJ CAR, wracając do tematu drogi do “Ptasiej Osady”, powiedział, że 
jeśli jeździ tam elita, to niech to będzie wizytówka naszej gminy. Pani Wójt zwróciła 
uwagę, że jest to miejsce, do którego wielu jeździło w czasach młodości, ale inaczej 
wówczas się nazywało. Sama osobiście była tam 3 lata temu. Poinformowała, że 
przyjeżdżają tam ludzie z całej Polski na organizowane  konferencje. Dodała, że nie 
jest przesądzone, że ta droga będzie budowana, trzeba poczekać, aż będzie znany 
koszt inwestycji, bowiem po przetargach może się okazać, że będzie tańsza. Jako 
przykład podała budowę drogi w Dobromilu, gdzie wstępnie szacowany koszt był 
znacznie większy niż po przetargu. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY 
GAŁUSZEWSKI stwierdził, że decyzja o przygotowaniu dokumentacji na budowę 
drogi do Ptasiej Osady była dobrą decyzją. Jest to miejsce, gdzie ludzie, nawet z całej 
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Polski korzystają z noclegów, a w kontekście powstającej IKEI, wskazane jest, żeby 
była dobra droga. Jeśli wcześniej przygotuje się dokumentację, to potem szybciej 
można będzie przystąpić do realizacji inwestycji, jeśli w budżecie gminy będzie 
wystarczającą ilość środków. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI poprosił o udostępnienie 
opisówki  budowanego Ośrodka Kultury Lokalnej w Proniewiczach. Wójt Gminy 
poinformowala, że dokumentacja jest w Referacie IGK.  

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag.   

Propozycje zmian w budżecie gminy zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt. 1g) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy na lata 2011-2018, stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 
Wniosek omówiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. Radni nie 
zgłosili żadnych pytań i uwa. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt. 1h) 

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Bielskiemu, stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Treść 
wniosku odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK. Pomoc 
polega na  współfinansowaniu następujących zadań: “Rozbudowa drogi powiatowej  
Woronie”, “Modernizacja drogi powiatowej Knorozy-Zubowo”, “Wypłata 
odszkodowań za grunty zajęte pod pas drogowy drogi powiatowej Bielsk Podlaski-
Hryniewicze Duże”, “Rozbudowa drogi powiatowej Bielsk Podlaski – Parcewo – 
Orla (w miejscowości Parcewo)”. Wójt Gminy RAISA RAJECKA omówiła zakres 
robót i udział ze strony gminy, m.in. wykup gruntów od mieszkanców. Na prośbę 
radnego ANDRZEJA BOROWSKIEGO  poinformowała, jaki jest procentowy udział 
gminy przy modernizacji drogi Knorozy-Zubowo. Dodała, że przewidziane jest na tej 
drodze tzw. 3PU, czyli potrójne utwardzanie. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu  
zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt. 1i) 

Wniosek Wójta Gminy o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Bielsk Podlaski z 
terminem obowiązywania od 1 sierpnia 2011 do 31 lipca 2012 r., stanowi Załącznik 
Nr 10 do protokołu. Przybyły na posiedzenie Kierownik Zakładu Usług 
Komunalnych – ANDRZEJ TARASIUK poinformował, że koszty dostarczania wody 
wzrosły w związku z podwyżką cen energii i paliwa, poza tym było dużo awarii sieci 
wodociągowej. Proponuje się natomiast pozostawienie na tym samym poziomie ceny 
za 1 metr sześcienny odprowadzonych ścieków.   Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
PAWEŁ ŁOZOWIK podzielił swoimi spostrzeżeniami na temat utrzymywania przez 
gminę wodociągu. Zwrócił uwagę, że gmina buduje wodociągi, mieszkańcy z nich 
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korzystają, a gmina ciągle dopłaca do tego. Są przypadki, kiedy mieszkańcy zwracają 
się z prośbą o wykonanie na koszt gminy przyłącza, gdy odległość od głównej rury 
wynosi np. 300 metrów. Potem znowu z budżetu gminy dokładane są pieniądze na 
utrzymanie wodociągu. Podkreślił, że jest to chore zjawisko.  ANDRZEJ TARASIUK 
dodał, że stara technologia budowy wodociągu powoduje, że jest coraz więcej awarii. 
Na cenie wody odbija się również nielegalne pobieranie wody z hydrantów. Zwrócił 
się do radnych z prośbą o zgłaszanie takich zdarzeń.  Radny ANDRZEJ BOROWSKI 
przyznał, że woda z Rajska jest teraz bardzo dobra., natomiast Pani Wójt wyraziła 
nadzieję, że jej jakość będzie jeszcze lepsza po przeprowadzeniu modernizacji 
hydroforni. Dokumentacja jest już zrobiona, a teraz trzeba ubiegać się o 
dofinansowanie. Radna BARBARA PAC zapytała o termin przyłączenia Łubina 
Kościelnego i okolicznych wsi do hydroforni Bolesty, bo aktualnie woda jest bardzo 
niedobra. Wójt Gminy poinformowała, że może to nastąpić po modernizacji 
hydroforni w Bolestach.  Dodała również, że zakładane na hydranty nowe 
urządzenia, m.in. plomby i kapsle po miesiącu znikają, bo ktoś je niszczy. Po tej 
wypowiedzi radni dyskutowali na temat rozmieszczenia hydrantów w gminie, 
możliwości ich zablokowania i zabezpieczenia przed nielegalnym poborem wody 
oraz wykorzystywania przez straż pożarną.  

Innych pytań i uwag nie zgłoszono.  

Zaproponowane taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków zaopiniowano pozytywnie.  

Do pkt. 1j) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Bielsk 
Podlaski, stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Zastępca Wójta Gminy ANATOL 
FILIPIUK omawiając wniosek poinformował, że proponuje się przeznaczyć do 
sprzedaży nieruchomości położone w obrębie gruntów wsi Piliki (budynek starej 
świetlicy) oraz Hołody. Obie działki zostały wycenione na kwoty przekraczające 
10.000 zł, dlatego decyzję w tej sprawie podejmuje Rada Gminy.  

Radny STANISŁAW OLSZEWSKI (Przewodniczący Komisji Rewizyjnej) zwrócił 
uwagę, że budynek byłej świetlicy w Pilikach został oszacowany na zbyt niską kwotę 
(46.640 zł). Zapytał, czy do przetargu można ustalić wyższą cenę. Wójt Gminy 
RAISA RAJECKA potwierdziła, że jest to możliwe,  jeśli radni uznają taką potrzebę. 
Po dyskusji radni uzgodnili jednogłośnie  minimalną cenę sprzedaży nieruchomości 
w Pilikach do przetargu w wysokości 85.000 zł (plus koszty dodatkowe). 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono, projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Bielsk Podlaski 
(Piliki i Hołody) zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt. 1k) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący zamiany nieruchomości we wsi Krzywa, stanowi 
Załącznik Nr 12 do protokołu. Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK  
wyjaśnił, że od trzech lat napływały od mieszkańców sygnały, że działka będąca 



 9 

własnością jednego z mieszkańców wsi Krzywa jest używa jako droga. Dzięki 
zamianie gruntów o porównywalnej powierzchni i przekazanie Gminie działki 
łączącej dwie drogi gminne, stan prawny zostanie uregulowany. Różnica w 
wartościach nieruchomości zostanie wyrównana poprzez spłatę przy zamianie. 

Radni nie wnieśli żadnych pytań i uwag. 

Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt. 1l) 

Wniosek Wójta Gminy w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 
gruntowej położonej w obrębie gruntów wsi Łoknica, stanowi Załącznik Nr 13 do 
protokołu. Wniosek omówił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy. Do 
przedłożonego wniosku radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt. 1m) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący określenia zasad udzielania dotacji celowej 
na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Bielsk Podlaski 
ze środków budżetowych Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 14 do 
protokołu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że opracowanie radni otrzymali w dniu 
posiedzenia komisji, poprosiła więc, aby zwrócić szczególną uwagę na treść 
propozycji zasad i jeśli zostaną zaakceptowane, to uchwałę w tej sprawie można 
będzie przyjąć na najbliższej sesji. Przypomniała, że w budżecie gminy Rada 
przeznaczyła na przydomowe oczyszczalnie ścieków 50 tysięcy złotych. 
Zaproponowała dofinansowanie do budowy jednej oczyszczalni kwotę w wysokości 
1.000 zł. Ponieważ pojawiały się głosy, że jest to zbyt mała dopłata, dlatego też w  
§ 10 pozostawiono wolne miejsce, żeby uzupełnić wysokośc dotacji po ustaleniu na 
posiedzeniu komisji. Pani Wójt omówiła pozostałe zapisy projektu uchwały, 
zwracając uwagę na kryteria kolejności przyznawania dotacji (§ 5) oraz zasady 
przyznawania i rozliczania dotacji (§ 12). Poinformowała, że do urzędu złożono już 
około 40 wniosków. Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK 
zaproponował pozostawienie propozycji wysokości dotacji w kwocie 1.000 zł, żeby 
pieniędzy w budżecie starczyło dla wszystkich zainteresowanych. Pani Wójt zwróciła 
uwagę, że nie wszyscy wnioskodawcy muszą otrzymać dotację. Trzeba myśleć 
również o tych, którzy złożą wnioski w najbliższych latach, dlatego trzeba uzgodnić 
jedną obowiązującą  kwotę. ANATOL FILIPIUK dodał, że kwota dotacji może być 
podnoszona o wskaźnik waloryzacji. 

Radni zgłosili swoje propozycje wysokości dotacji na dofinansowanie budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków, które kolejno zostały poddane pod głosowanie. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI – 2.000 zł (6 głosów “za”) 

Radny PAWEŁ ŁOZOWIK – 1.500 zł (1 głos “za”) 

Radny STANISŁAW OLSZEWSKI – 2.500 zł (7 głosów “za”) 
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W głosowaniu jawnym, w którym uczestniczyło 14 radnych, najwięcej głosów 
uzyskał wniosek radnego STANISŁAWA OLSZEWSKIEGO, który stwierdził, że 
należy pomóc w budowie oczyszczalni tym mieszkańcom, którzy nie korzystają z 
kanalizacji sanitarnej. W związku z tym § 10 projektu uchwały został uzupełniony o 
zapis, że “Wysokość dotacji wynosi 2.500 zł na jeden obiekt jednakże nie więcej jak 
50% brutto udokumentowanych nakładów”. ANATOL FILIPIUK na zakończenie 
podał jeszcze kilka szczegółów projektu uchwały, a na prośbę radnego MARIUSZA 
KORSZAKA wyjaśnił, że przy Ośrodku Kultury w Haćkach też taka oczyszczalnia 
może być zainstalowana. 

 Do pkt. 2) 

W sprawach różnych mówiono o następujące zagadnienia: 

a) Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK odczytał wniosek 
Towarzystwa “HAJ” w Haćkach o przekazanie w zarząd dla Towarzystwa HAJ 
działek będących własnością Gminy Bielsk Podlaski, położonych w obrębie wsi 
Haćki, na których  znajduje się kompleks zabytków archeologicznych wpisanych do 
rejestru. Wniosek stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że jest to obszar około 26 hektarów, 
a działki leżą w obszarze NATURA 2000, co związane jest z określonymi warunkami 
użytkowania tych terenów. Dodała, że 2 działki są dzierżawione do 30 września 2012 
roku. Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK dodał, że wniosek obejmuje 5 
działek, na tym obszarze znajdują się m.in. wzgórza kemowe (1,10 ha), podał  
numery oraz powierzchnię poszczególnych działek, określił ich charakter (łąki, 
pastwiska), poinformował, że dwie największe działki (7 ha i 15,95 ha) zostały 
przejęte przez Gminę wraz z dzierżawcą. Dodał, że w związku z ochroną czynną 
terenów, zostanie dzierżawcy przygotowany aneks do umowy ograniczający sposób 
użytkowania, wymienił działania, jakimi są objęte wymienione działki zgodnie z 
NATURA 2000. Na pytanie PAWŁA  ŁOZOWIKA o plany związane z tym terenem 
Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że przepisy dopuszczają przekazywanie 
w zarząd, ale nie podejmie takiej decyzji bez zgody Rady Gminy, a skoro jest 
dzierżawca, to tych gruntów nie przekaże  w zarząd, bo nie może być dwóch 
zarządców. W związku z tym do końca września 2012 roku nie podejmie w tej 
sprawie decyzji. Podkreśliła, że jest to temat wymagający przemyśleń i konsultacji co 
do sposobu zadbania o ten teren. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI potwierdził, że do czasu 
wygaśnięcia umowy dzierżawy żadne kroki w kierunku przekazania w zarząd nie 
mają sensu. Przewodniczący WALENTY GAŁUSZEWSKI przyznał, że jeśli 
dzierżawca zaakceptuje warunki, to do końca umowy dzierżawy temat przekazania w 
zarząd jest bezzasadny.   Radny JERZY CHILKIEWICZ (Przewodniczący Komisji 
Oświaty i Spraw Społecznych), w ramach dyskusji o ograniczeniach związanych 
ochroną NATURA 2000, podzielił się swoimi spostrzeżeniami co do zakresu tej 
ochrony. Mowił o staraniach związanych z poszerzeniem koryta rzeki Orlanki we wsi 
Deniski. Środki na ten cel zostały zabezpieczone, ale potem okazało się, że warunki 
NATURA 2000 nie pozwalają na tego rodzaju ingerencję. 
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Prowadzący posiedzenie PAWEŁ ŁOZOWIK udzielił głosu Przewodniczącemu 
Towarzystwa “HAJ” JANOWI MORDANIOWI, który zwrócił się do radnych z 
prośbą o poczucie wielkiej odpowiedzialności w tej sprawie. Wniosek Towarzystwa 
jest bardzo dokładnie uzasadniony. Zaapelował o zapoznanie się z planem ochrony i z 
podstawą prawną dotyczącą przekazywania w zarząd. Zwrócił uwagę, że jest to 
ustawa o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, która w art. 24 mówi o 
możliwości nabywania przez organizacje pożytku publicznego prawa użytkowania 
nieruchomości będących własnością Skarbu Państwa lub jednostki samorządu 
terytorialnego. Podkreślił, że Rada Gminy jest organem decydującym  w sprawie 
zgłoszonej w ramach inicjatywy obywatelskiej, a o wspieraniu inicjatyw 
obywatelskich mówi program współpracy z organizacjami pozarządowymi 
uchwalony przez Radę. JAN MORDAŃ przytoczył niektóre zapisy programu, m.in. 
że celem współpracy jest upowszechnianie demokratycznego ładu społecznego w 
lokalnym środowisku. Stwierdził, że dzierżawca zamiejscowy nie jest lokalnym 
środowiskiem. Odczytał również cele szczegółowe współpracy, m.in. “budowanie 
partnerstwa publiczno-prawnego”. Wójt Gminy RAISA RAJECKA zwróciła uwagę 
Przewodniczącemu Towarzystwa HAJ, że czyta program, który radni znają, bo go 
uchwalali. Gmina przejęła teren razem z dzierżawcą, który też jest członkiem 
lokalnej społeczności. Radni zapytali, jakie są plany Towarzystwa względem 
nieruchomości po ewentualnym przekazaniu ich w zarząd. JAN MORDAŃ 
Odpowiedział, że Towarzystwo będzie prowadziło działalność statutową zgodnie z 
zaleceniami i we współpracy z Wójtem Gminy. Dodał, że jest podstawa do 
rozwiązania umowy dzierżawy, bowiem dzierżawca nie respektuje warunków 
użytkowania terenu objętego ochroną (podał przykład wyciętych krzaków). Wyraził 
zdziwienie, że organy nie reagują na takie postępowanie.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK, w świetle prowadzonej 
dyskusji powiedział, że gmina poradzi sobie z zarządzaniem wymienionymi 
działkami bez Towarzystwa “HAJ”. Aby podsumować temat zaproponował, aby 
radni w formie głosowania wyrazili swoją opinię co do tego, czy wymienione we 
wniosku nieruchomości przekazać w zarząd Towarzystwu “HAJ”, po ustaniu 
okoliczności uniemożliwiających podjęcie takiej decyzji (wygaśnięcie umowy 
dzierżawy). W głosowaniu jawnym większością głosów (14 głosujących, 11 głosów 
“przeciw” i 3 głosy “wstrzymujące się”) radni wyrazili negatywną opinię co do 
przekazania w zarząd Towarzystwu “HAJ” w Haćkach  działek wymienionych w 
złożonym wniosku. “ 

b) Radna BARBARA PAC zapytała, w jaki sposób można wyposażyć wieś w kosz do 
zbierania plastikowych butelek, ponieważ mieszkańcy Łubina Kościelnego są 
zainteresowani takim rozwiązaniem. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, 
że może to zrobić gmina, ale inicjatywa lokalna też jest mile widziana. Jako przykład 
podała wieś Augustowo, gdzie dzięki sołtysowi taki pojemnik we wsi został 
ustawiony. Dodała, że w każdej wsi są różni odbiorcy  śmieci, a również nie wszyscy 
mieszkańcy są zainteresowani taką segregacją, więc gminie trudno jest załatwic ten 
temat jednolicie dla wszystkich.   Radny ANATOLI WYSZKOWSKI, który jest 
jednoczesnie sołtysem Sołectwa Augustowo podzielił się swoim doświadczeniem w 
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tym zakresie. Zwrócił uwagę na konieczność uzyskania zezwolenia na ustawienie 
kosza na poboczu drogi. 

c) Radny ANDRZEJ TYNIEWICKI zgłosił potrzebę remontu remizy strażackiej w 
Kożynie. Przydałoby się pomalować, ale ze strony mieszkańców są zgłaszane 
potrzeby zorganizowania w budynku łazienki i kuchni. Wójt Gminy RAISA 
RAJECKA zwróciła uwagę, że samo pomalowanie nie wystarczy, budynek wymaga 
generalnego remontu. ANATOL FILIPIUK zwrócił jednak uwagę na pewne granice 
remontu, ponieważ wydzielenie łazienki jest traktowane już jako budowa, a nie 
remont i wymaga pozwolenia na budowę. Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
PAWEŁ ŁOZOWIK zgłosil potrzebę zawiezienia krzeseł do świetlicy w Sakach. 
ANDRZEJ BOROWSKI powiedział, że do remontu świetlic trzeba angażować 
mieszkańców, wówczas odnowioną świetlicę będą bardziej szanować. 

Innych spraw nie zgłoszono. 

 

O godz. 11.30 Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ  ŁOZOWIK 
zamknął posiedzenie. 

Protokół zakończono i podpisano. 

 

  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy: 

Walenty Gałuszewski 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław 

(Przewodniczący) 

 

....................................... 

2. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

3. PAC Barbara ....................................... 

4. RUTA Jarosław ....................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. WYSZKOWSKI Anatoli 

(Przewodniczący) 

 

...................................... 

2.  BOROWSKI Andrzej ....................................... 
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3.  ŁOZOWIK Paweł ...................................... 

4.  PAWLUCZUK Jan ....................................... 

5. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

      

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

 

.................................. 

2. CAR Mikołaj ................................... 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław  

................................... 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


